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Banca Elveþiei promite sã
apere plafonul minim
impus francului

Banca Naþionalã a Elveþiei (SNB)
s-a angajat sã continue sã apere pla-
fonul minim impus francului, dupã
ce aproape ºi-a dublat deþinerile va-
lutare ca sã protejeze þara de efectele
crizei din zonei euro.

(Citiþi articolul integral în pag. 16)

Germania îºi reduce
cheltuielile

Germania vrea sã-ºi diminueze
cheltuielile cu 5 miliarde euro, la 300
miliarde euro în 2014, ca sã-ºi echili-
breze bugetul pânã în 2015, cu un an
maidevremedecâtar impune limitade
îndatorare inclusã în Constituþia þãrii.

Aceastã reducere reprezintã “un
mesaj puternic pentru Europa”, con-
form declaraþiilor ministrului de Fi-
nanþe de la Berlin, Wolfgang Schau-
ble, care adaugã: “Bugetul Germa-
niei reprezintã o consolidare favora-
bilã creºterii ºi trebuie sã demonstre-
ze restului zonei euro cã planificarea
bugetarã sustenabilã ºi creºterea
economicã nu se exclud reciproc”.

Kudrin: “Rusia va
participa, probabil, la
orice pachet de salvare a
Ciprului”

Fostul ministru de Finanþe al Ru-
siei, Alexei Kudrin, a declarat cã þara
ar putea sau, probabil, va participa la
orice pachet european de salvare de-
stinat Ciprului.

“Sper cã Uniunea Europeanã va lua
mãsuri pentru susþinerea Ciprului”, a
afirmat Kudrin, citat de Bloomberg.
Conform spuselor sale, Rusia va parti-
cipa la pachetul de sprijin doar în ca-
drulunuiplanprezentatdeUE. (V.R.)
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În atenþia abonaþilor la ziarul “BURSA”
Dacã sunteþi abonaþi la ziarul “BURSA” ºi nu aþi

primit ziarul, vã rugãm sã ne contactaþi la nr. de te-
lefon: 021.311.22.36/37 sau la adresa de e-mail:
abonamente@bursa.ro.

DEPARTAMENTUL DIFUZARE “BURSA”

100 MILIOANE DOLARI - CONTRACT
UPETROM - GAZPROM NEFT

Comãnescu: “La Romgaz
ºi Transgaz nu aº investi”

Upetrom a încheiat, la înce-
putul acestui an, un contract
cu Gazprom Neft de aproa-

pe 100 de milioane de dolari, potri-
vit lui Gabriel Comãnescu, preºe-
dintele companiei autohtone.

Domnia sa a precizat: “Urmãrim
câteva proiecte mari cu GSP care
face parte din Upetrom, pe con-
strucþii marine – foraj ºi dezvolta-
rea zãcãmintelor marine. Am
încheiat un nou contract cu Gaz-
prom Neft, în oceanul Arctic. Con-
tractul este pe ºase luni, este vorba
despre o sondã de foraj în coridorul
arctic, iar sezonul începe la 15 iu-

nie ºi se terminã la 15 octombrie.
Este un contract cu multe zerouri,
se apropie de 100 de milioane de
dolari”.

Domnul Comãnescu a precizat
cã, printre altele, participã ºi la o li-
citaþie cu Exxon, adãugând: “Sin-
gurul contract cu Exxon este cel
pentru suport logistic, de la Con-
stanþa Nord. Participãm la o licita-
þie cu Exxon pe blocurile din Ma-
rea Neagrã, dar contractul este în
licitaþie”.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 2)

EªECUL AGA BVB

Brokeri mici cu muºchii tari
l Tarifele rãmân neschimbate l Brokerii au vrut sã demonstreze cã actuala conducere BVB nu are
susþinerea majoritãþii acþionarilor

T
arifele BVB pentru bro-
keri rãmân neschimbate,
în urma eºecului conduce-
rii Bursei bucureºtene,

care nu a reuºit, ieri, sã-i reuneascã
pe brokeri la nivelul cvorumului,
astfel încât sã poatã þine Adunarea
generalã care avea drept principal
scop validarea noilor tarife propuse.

Conducerea Bursei avea în vede-
re, acum, introducerea unui tarif fix
lunar de 3.500 lei pentru brokeri,
mãsurã criticatã de Asociaþia Broke-
rilor, pe motiv cã ar defavoriza bro-
kerii mici faþã de cei mari.

Pentru întreaga comunitate a pie-
þei, acest eºec pare sã aibã valoare de
simbol (au fost prezenþi acþionari cu
deþineri de numai 40,15%, cvorumul
necesar fiind de 50%).

Aceastã nouã conducere a BVB a
venit pe valul susþinerii marilor case
de brokeraj, în general, de sorginte
bancarã.

Dar, la AGA programatã pentru
ieri, s-a vãzut cã nu deþin majoritatea
– brokerii independenþi (sã le zicem
aºa celor care nu sunt legaþi ombilical
de sistemul bancar) nu au venit, astfel
cã nu s-a putut atinge cvorumul.

Ba chiar, unii dintre ei au fost pre-
zenþi, dar nu au vrut sã se înregistreze.

Au venit ca “observatori”.
Un semnal puternic pentru ceilalþi,

cã politica Bursei nu poate fi fãcutã
fãrã ei ºi, probabil, un mod prin care

comunicã faptul cã nu agreeazã ac-
tuala conducere ºi cã, de fapt, nu va
fi fost susþinutã majoritar, nici la ale-
gerile de acum un an (9 ianuarie
2012).

Voturile primite cumulat, atunci,

de Stere Farmache ºi Dan Paul le-au
depãºit pe cele primite de Lucian
Anghel, pentru funcþia de preºedin-
te, iar acesta din urmã a câºtigat,
întrucât rãmãºiþele brokerilor inde-
pendenþi acþionari BVB nu s-au înþe-

les pentru o platformã comunã, con-
siderã, astãzi, unele voci de pe holu-
rile Adunãrii neizbutite.

Ieri, brokerii mici, care ºi-au þinut
o adunare “informalã” în lobby–ul
hotelului, erau, se pare, pregãtiþi sã
intre la AGA, numai în caz cã se
strângea cvorumul, ca sã nu rateze
votul asupra ordinii de zi.

Deºi ºedinþa era programatã
pentru ora 10, organizatorii AGA ar
fi vrut sã aºtepte o orã înainte sã
înceapã adunarea, în speranþa cã, pe
ultima sutã de metri, vor mai mobili-
za acþionari sã vinã la AGA.

Puþin înainte de ora 11, însã, Dan
Paul, preºedintele Asociaþiei Brokeri-
lor ºivicepreºedinteBVB,acerut con-
statarea cvorumului, întrucât legea nu
prevede un timp de aºteptare, ci ca
Adunareasã înceapã laoraconvocãrii.

Constatarea cã ºedinþa nu se poate
þine a adus victoria în tabãra brokeri-
lor mici.

Ieri dimineaþã, conducerea BVB
spera cã va putea þine AGEA, deºi
toate celelalte patru tentative ante-
rioare eºuaserã, de-a lungul vremii.

Conducerea BVB considerã cã un
nou act constitutiv ºi o nouã politicã
tarifarã ar fi reprezentat intrarea în
normalitate ºi modernizarea Bursei.

DIANA ENACHE
ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 6)
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Transelectrica ºi Transgaz - în
subordinea Ministerului Finanþelor

Despre Transelectrica ºi
Transgaz se tot aude, de la
începutul anului, cã vor tre-

ce din subordinea Ministerului Eco-
nomiei în cea a Ministerului Finan-
þelor.

Ieri dimineaþã, prin Transelectri-
ca, a circulat intens
zvonul cã transferul
a fost decis de Exe-
cutiv în ºedinþa de
miercuri,  fiind  in-
clus într-o anexã la
hotãrârea privind
organizarea Mini-
sterului Finanþelor.

Ieri dupã prânz,
surse guvernamen-
tale ne-au spus cã
zvonul este fals, dar
cã transferul va avea loc în perioada
urmãtoare. Potrivit acestor surse, de-
cizia de trecere a transportatorilor
naþionali de electricitate ºi gaze în
subordinea Ministerului Finanþelor
va fi aprobatã de Guvern în curând,
existând consens politic în acest

sens.
Prin Guvern mai circulã, de ceva

vreme, zvonul cã cele douã compa-
nii ar putea fi coordonate de Dan
ªova, ministrul delegat pentru mari-
le proiecte, dar cã varianta aceasta nu
ar fi optimã pentru coordonarea

companiilor.
Motivaþia acestui transfer din

portofoliul Ministerului Economiei
la alt minister este implementarea
unei directive europene, care impu-
ne separarea activitãþilor de trans-
port, distribuþie ºi producþie a elec-

tricitãþii ºi gazelor naturale. Acest
proces a fost implementat în þara
noastrã, dar statul a privatizat doar
distribuþia de gaze ºi de electricita-
te, rãmânând proprietar pe transport
ºi producþie.

Astfel, în urma acordului cu insti-
tuþiile financiare in-
ternaþionale, Tran-
selectrica ºi Tran-
sgaz vor trebui sã
iasã din subordinea
Ministerului Eco-
nomiei ºi sã treacã
la alt minister, pen-
tru respectarea prin-
cipiilor separãrii ac-
tivitãþilor.

Ziarul BURSA a
publicat în exclusi-

vitate informaþia despre transferul
celor douã companii încã din 11 ia-
nuarie.

ALINA TOMA,
ANA ZIDARU

(continuare în pagina 5)

PwC: Eficienþa energeticã,
aport în PIB de maxim
7 miliarde de euro

Cea mai ieftinã energie este cea
pe care nu o consumi. Efi-
cienþa energeticã înseamnã

reducerea consumului prin diverse
mãsuri, de la utilizarea de becuri ºi
electrocasnice cu consum redus de
energie, la reabilitare termicã a locu-
inþei ºi la realizarea de investiþii în
tehnologii moderne, care ajutã com-
paniile sã producã diverse bunuri cu
un consum mult mai redus de energie.

Potrivit unui studiu realizat de Pri-
cewaterhouseCoopers (PwC), þara
noastrã poate susþine o creºtere a PIB
de 4-6%, respectiv între 5 ºi 7 miliar-

de de euro, fãrã consum suplimentar
de energie, prin valorificarea poten-
þialului de îmbunãtãþire a eficienþei
energetice, în perioada 2010 ºi 2020.
Aceste economii obþinute din redu-
cerea consumului energetic sunt re-
surse ce intrã în economie, de la con-
sum la investiþii care creeazã locuri
de muncã.

Ca sã obþinem aceastã reducere a
consumului de energie, trebuie reali-
zate investiþii costisitoare. Cunoscu-
tul specialist în domeniul energetic,
Virgil Muºatescu a declarat cã un
studiu comandat, în toamna anului
trecut, de Comisia Naþionalã de Pro-
gnozã aratã cã este nevoie de investi-
þii totale de circa 6,4 miliarde euro
pânã în 2020 pentru reducerea cu
20% a consumului final de energie
(obiectiv pe care ni l-am asumat la
nivel comunitar) faþã de nivelul anu-
lui 2005 prin îmbunãtãþirea eficien-
þei energetice.

ALINA TOMA VEREHA

Citiþi detalii pe larg în pagina 4.

Investitorii români cautã parteneri
de afaceri în Azerbaidjan

Oameni de afaceri din 16
companii româneºti din
energie ºi construcþii au

avut întâlniri bilaterale cu oameni
de afaceri din Azerbaidjan, în ca-
drul Forumului de business organi-
zat, zilele acestea, în capitala azerã
Baku.

Forumul este menit sã punã bazele
unor relaþii economice între cele
douã þãri.

În deschiderea Forumului,

oficialii din cele douã state au su-
bliniat importanþa cooperãrii din-
tre România ºi Azerbaidjan pe
plan economic, menþionând cã a
sosit momentul ca acestea douã sã
colaboreze ºi în acest sector, mai
ales având în vedere cã existã o
s t r â n s ã c o o p e r a r e p e p l a n
politic.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 4)

CORESPONDENTA DIN AZERBAIDJAN

Locul unde AGA s-a izbit de stânci.


